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Protokół z posiedzenia komisji 
Polityki Społecznej Zdrowia i Bezpieczeństwa

18 grudnia 2018 roku     

======================================================================

Tryb zwołania:  Komisja zwołana przez Przewodniczącą Rady Miejskiej,  w związku z materiałem przygotowanym
zgodnie z Planem pracy komisji. 
Prowadzący obrady: Przewodniczący Komisji Marian Kita
Tematy posiedzenia:

• Opracowanie ramowego planu pracy Komisji na 2019 rok 
• Sprawy bieżące

Czas trwania posiedzenia:(14:15 do 15:45) 

Frekwencja Radnych:

 Janina Wcisło

 Barbara Strzelecka

 Jolanta Ptaś

 Łukasz Wesołowski

 Zbigniew Panek

 Beata Marcinkowska
Nieobecni Radni:

Kierownictwo Urzędu:  

 Naczelnik Ilona Grudzień

 Kierownik Jolanta Dyrka
Pozostałe osoby:

Aneta Jóźwin-Rybska

Ustalenia i Rozstrzygnięcia

 Omówiono przygotowany zgodnie z planem pracy materiał. 

Lp. Miesiąc Tematyka posiedzenia komisji
1. STYCZEŃ  Świadczenia rodzinne i polityka 500 plus.

 Opiniowanie materiałów sesyjnych.

 Sprawy różne.

2. LUTY  Aktywny senior.

 Opiniowanie materiałów sesyjnych.

 Sprawy różne.

3. MARZEC  Szpital powiatowy - zapoznanie z aktualną sytuacją PZZOZ.

 Opiniowanie materiałów sesyjnych.

 Sprawy różne.
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4. KWIECIEŃ 1. System wsparcia osób niepełnosprawnych oraz ich rodzin.

2. Sprawozdanie z realizacji zadań pomocy społecznej za 2018 r.

3. Opiniowanie materiałów sesyjnych.

4. Sprawy różne.
5. MAJ 1. Stan  bezpieczeństwa,  ładu  i  porządku  w  mieście  z  punktu  widzenia

policji, straży miejskiej, straży pożarnej.

2. Opiniowanie materiałów sesyjnych.

3. Sprawy różne.

6. CZERWIEC 1. Stan przestępczości nieletnich oraz przestępczości narkotykowej

2. Opiniowanie materiałów sesyjnych.

3. Sprawy różne.

7. LIPIEC/SIERPIEŃ Przerwa wakacyjna
8. WRZESIEŃ 1. Informacja o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2019 r.

2. Informacja o programach profilaktycznych realizowanych w2019 r.

3. Opiniowanie materiałów sesyjnych.

4. Sprawy różne.

9. PAŹDZIERNIK 1. Współpraca z organizacjami pozarządowymi.

2. Informacje o stanie przygotowań do zimowego utrzymania dróg.

3. Opiniowanie materiałów sesyjnych.

4. Sprawy różne.

10. LISTOPAD 1. Projekt budżetu na 2020 rok.

2. Opiniowanie materiałów sesyjnych

3. Sprawy różne.

11 GRUDZIEŃ 1. Opracowanie ramowego planu pracy na 2020 rok.

2. Opiniowanie materiałów sesyjnych

3. Sprawy różne.

Przebieg obrad:

J. Wcisło  – witam serdecznie na posiedzeniu komisji porządek jest następujący 

 Opracowanie ramowego planu pracy Komisji na 2019 rok 

 Sprawy bieżące 

J. Wcisło - Zacznijmy od projektu 173 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i ustalania odpłatności za
usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z
zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowych warunków częściowego lub  całkowitego  zwalniania  od  opłat,  jak
również trybu ich pobierania. Proszę o wprowadzenie do tematu.
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Aneta Jóźwin-Rybska -  Obecnie obowiązująca Uchwała Nr XLVIII/611//2018 Rady Miejskiej w Czeladzi z dnia 28
lutego 2018 roku w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i ustalania odpłatności za usługi opiekuńcze i
specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich
pobierania określa dotychczas obowiązującą kwotę odpłatności za 1 godzinę usług opiekuńczych w wysokości 17,00zł
oraz  25,00zł  za  1  godzinę  specjalistycznych  usług  opiekuńczych.  Po  przeprowadzonym  postępowaniu  i  wyborze
wykonawcy na świadczenie w 2019 roku usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych dla klientów
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Czeladzi, zmieniła się kwota za 1 godzinę usług opiekuńczych i wynosi ona
19,00zł  oraz  24,00zł  za  1  godzinę  specjalistycznych  usług  opiekuńczych.  Wobec  powyższego  podjęcie  niniejszej
uchwały jest uzasadnione.

Z. Panek - ile ludzi korzysta z tego? 
Aneta Jóźwin-Rybska - 110 osob.  
Ł. Wesołowski - z czego wynika taki duży wzrost?
Aneta Jóźwin-Rybska – ze starzejącego się społeczeństwa. W zasobach pomocy społecznej robimy demografie i tam są

specjalne tabele i i jest pokazane, bardzo dokładnie. Prześledziliśmy to z wydziałem polityki, mamy sporo osób starszych
schorowanych i bezdomnych
Z. Panek - a bezdomnych ile jest?
Aneta Jóźwin-Rybska – 46. 
B. Strzelecka – gmina finansuje to?
Aneta Jóźwin-Rybska – tak my jesteśmy w obowiązku. 
Ł. Wesolowski – czyli wzrost jest nie tylko z demogorafi?
Aneta Jóźwin-Rybska – z demografi i starzejacego się społeczeństwa
J. Wcisło – ilu Pani ma pracowników socjalnych? 
Aneta Jóźwin-Rybska - 17 socjalnych, jeden zajmuje sie tylko osobami bezdomnymi. 
J. Wcisło – czy są jeszcze jakieś pytania?
Głosowanie na projektem
za – 6 
wstrz – 0 
przeciw – 0 
Rozstrzygnięcie – pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały
J. Wcisło – kolejny projekt w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego przejęcia
do realizacji przez Gminę Sosnowiec zadań w zakresie opieki nad bezdomnymi zwierzętami z terenu Gminy Czeladź
M. Skiba - Na terenie Gminy Czeladź, ani na terenie Powiatu Będzińskiego nie ma schroniska dla bezdomnych zwierząt.
Schronisko  dla  Bezdomnych  Zwierząt  w  Sosnowcu  potwierdziło  gotowość  współpracy  w  ww.  zakresie,  w  drodze
porozumienia międzygminnego.  Powyższe umożliwia wypełnienie przez gminę ustawowego obowiązku – tj.  realizację
zadania publicznego związanego z zapewnieniem opieki bezdomnym zwierzętom z terenu miasta poprzez ich umieszczanie
w schronisku w Sosnowcu i tam obowiązkową kastrację, sterylizację oraz usypianie.
B. Marcinkowska – mieszkańcy przyczyniaja sie do pomocy schroniska w sosnowcu.
J. Ptaś - my również wspieramy czeladzianie wspierają.
Ł. Wesolowski – a co robimy żeby uświadamiać? 
M. Skiba – będziemy taki program wprowadzać w marcu gdzie będzie można zidentyfikowac właściciela po czipie. Były
robione też różne heppeningi.
J. Wcisło – czy mamy rozeznanie, które ze schronisk potrzebuje większej pomocy?
M. Skiba – nie mamy, ale możemy wysłac takie zapytanie.
J. Wcisło – przechodzimy do głosowania nad projektem uchwały
Głosowanie na projektem
za – 6 
wstrz – 0 
przeciw – 0 
Rozstrzygnięcie – pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały
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J. Wcisło - projekt 170 w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
dla Miasta Czeladź na rok 2019"
J. Dyrka –Zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi profilaktykai rozwiązywanie
problemów alkoholowych należy do zadań własnych gminy, a  podstawą tego zdecentralizowanego systemu są gminne
programy profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów alkoholowych,  które zgodnie z  art.  41 ust.  2  ustawy powinny być
uchwalane corocznie przez radę gminy i finansowane ze środków własnych gminy, pochodzących z opłat za korzystanie z
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. jest to roczny program, który zgodnie z ustawą powinien być podejmowany
do końca roku kalendarzowego żeby w przyszłym roku móc zrealizować różne zadania. (prezentacja tematu)
Z. Panek – te osoby, które nadużywają alokholu chcą sią leczyć?
J. Dyrka – taką decyzje wszczyna komisja alkoholowa, chyba że ktoś chce sam to może isc do poradni, ale musi chcieć. 
Z. Panek – czy jest taki monitoring ludzi, którzy dostają 500 plus z problemami alkoholowymi?
J. Dyrka – niektóre środowiska tych pieniędzy nie przeznaczaja na ten własciwy cel. Nie jestesmy w stanie wychwicić
wszystkich takich rodzin, myślę że nikt nie jest w stanie wychwycić. 
J. Wcisło - pkt 4 Ramowe stawki wynagradzania za poszczególne formy działań i usług określa PARPA, przy czym ustala
się wynagrodzenie dla członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w wysokości 225 zł brutto za
udział w pracach - posiedzeniach Komisji. To jest za jedno posiedzenie?
J. Dyrka - jedno posiedzenie, które odbywa sie raz w miesiacu. 
J. Wcisło – głosujemy projekt 170 w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych dla Miasta Czeladź na rok 2019"
Głosowanie na projektem
za – 6 
wstrz – 0 
przeciw – 0 
Rozstrzygnięcie – pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały
J. Wcisło – Projekt Nr 171 w sprawie: udzielenia dotacji celowej dla Powiatowego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w
Czeladzi w ramach funkcjonowania Poradni Terapii Uzależnienia od Alkoholu i Współuzależnienia w 2019 roku.
B. Strzelecka - wysokość dotacji od czego zależy?
J. Dyrka – z zawartej umowy.
J. Wcisło – o ile wzrosła dotacja?
J. Dyrka – taka sama jest . 
J. Wcisło - głosujemy  Projekt Nr 171 w sprawie: udzielenia dotacji celowej dla Powiatowego Zespołu Zakładów Opieki
Zdrowotnej w Czeladzi w ramach funkcjonowania Poradni Terapii Uzależnienia od Alkoholu i Współuzależnienia w 2019
roku.
Głosowanie na projektem
za – 6 
wstrz – 0 
przeciw – 0 
Rozstrzygnięcie – pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały
J.  Wcisło  -  Projekt  Nr  172  w  sprawie:  udzielenia  pomocy  finansowej  Gminie  Sosnowiec  na  działania  związane  z
profilaktyką  i  rozwiązywaniem  problemów  alkoholowych  na  rzecz  osób  z  problemem  alkoholowym z  terenu  Miasta
Czeladź w 2019 roku
J. Dyrka – w zeszłym roku podjęliśmy tą uchwałe po raz pierwszy w ramach tych srodkow są świadczenia terapujące i
motywujące.  My  nie  mamy  izby  wytrzeźwien  najbiższa  jest  w  sosnowcu.  Kwota  110000  zł   jest  skutkiem  analizy
ubiegłorocznej  i ustaliliśmy że ta kwota zabezpieczy ten rok. 
Głosowanie na projektem
za – 6 
wstrz – 0 
przeciw – 0 
Rozstrzygnięcie – pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały
J. Wcisło – mamy prozycje planu pracy na 2018, czy ktoś ma jakieś uwagi do planu?
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J.  Dyrka – tutaj  moja propozycja jest  taka że temat za stycznia ,,świadczenia rodzinne i  polityka 500 plus/  a zadania
społeczne ze stycznia przesunąć na kwiecień 
J. Wcisło – odczytanie planu pracy.
Głosowanie na planem pracy
za – 6 
wstrz – 0 
przeciw – 0 
Rozstrzygnięcie – pozytywnie zaopiniowano plan pracy
J. Wcisło  – Nie ma pytań więcej? dziękuję za przybcie zamykam komisje. 

 
                  Przewodnicząca Komisji                
Polityki Społecznej Zdrowia i Bezpieczeństwa

                                
          

     Janina Wcisło      

            
   

Data napisania protokołu: 7.01.2019 r.
Data podpisania protokołu :.......................
Data przekazania protokołu do BIP : …...........
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